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Nr. 26232/2023 
 

 

PROCES- VERBAL 
încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare, convocată de 

îndată,  a Consiliului Judeţean Cluj din data de 28 iunie 2023 

 

 
Dl. Alin Tișe:   

Bună ziua. 
În conformitate cu prevederile art. 179 coroborate cu art. 134  din 

Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, precum și potrivit Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 170/2020, republicată, privind aprobarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare a Consiliului Judeţean Cluj, prin Dispoziţia nr. 502 din 
28 iunie 2023  am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă extraordinară 
pentru astăzi, data de 28 iunie 2023, ora 1100. Convocarea consilierilor judeţeni s-
a făcut de îndată, în scris, prin mijloace electronice şi telefonic. 

Proiectul de hotărâre a fost postat pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, a 
fost afişat la sediul acestuia şi a fost transmis electronic tuturor consilierilor 
judeţeni. Anunţul cu privire la desfășurarea acestei ședințe publice a fost afişat 
la sediu, postat pe site-ul propriu şi a fost transmis către mass-media. 

Lucrările prezentei şedinţe extraordinare a Consiliului Judeţean Cluj se 
vor desfășura prin intermediul unei platforme online de videoconferință, 
începând cu ora 1100.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

 Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 37. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe platforma online de 
videoconferinţă, după semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească 
procedura de înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat faptul că din 
totalul celor 37 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, 
sunt prezenţi 33 de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna 
desfăşurare a lucrărilor şedinţei.  
 Absentează dl. Mînzat Marius Dorel, dl. Cuibus Valentin Claudiu, dl. 
Oprea Laurențiu și dl. Felezeu Călin Valentin (motivat). 
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* 
Este prezentă la această şedinţă şi doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 

* 
Fiecare proiect de hotărâre înscris în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe este însoțit 

de un referat de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ ale comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

* 
În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi.  Vă rog să pregătiţi 

votul electronic.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 33 de voturi „pentru”, 
astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat.  

Ordinea de zi cuprinde un punct, după cum urmează: 
 

1. Proiect de hotărâre privind acordarea mandatului special 
reprezentantului  Județului Cluj în  Adunarea Generală a Asociației de  
Dezvoltare Intercomunitară  Eco-Metropolitan Cluj pentru a vota 
aprobarea unor proiecte de hotărâre cuprinse pe Ordinea de zi a 
ședinței din data de 29.06.2023 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

* 
Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 

începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză,  espective aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați! 
D-na Marinela Marc: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 1.  
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, atunci a rămas înregistrat tot ceea ce 

ați spus și vă propun să mergem mai departe cu derularea acestei ședințe. 
* 

 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest contex, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectului de hotărâre din această ședință este următoarea:  

1. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 1 avem 1 abținere, a doamnei Marinela Marc. 
* 

Dacă legat de ordinea de zi sunt intervenții? 
Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem ordinea de zi, astfel: 
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1. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea mandatului 

special reprezentantului  Județului Cluj în  Adunarea Generală a 
Asociației de  Dezvoltare Intercomunitară  Eco-Metropolitan Cluj pentru 
a vota aprobarea unor proiecte de hotărâre cuprinse pe Ordinea de zi a 
ședinței din data de 29.06.2023, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 

 Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Mulțumesc! Dacă sunt intervenții din partea dumneavoastră? 
Am alături de mine, în sală, pe reprezentantul ADI, pe doamna secretar 

Gaci Simona și pe doamna director Mariana Rațiu. Aceste persoane sunt 
prezente în sală, așa încât, legat de proiectul în sine, nu alte chestiuni, dacă 
sunt întrebări? Proiectul a ajuns și la nivelul comunelor, municipiul a votat 
zilele trecute, altele au votat mai demult, mai sunt câteva care urmează, 
practic intrăm în linie dreaptă și cu acest aspect al raporturilor contractuale. 
Dacă există întrebări din partea dumneavoastră, vă rugăm să le adresați 
colegilor din sală, iar dacă sunt pentru altcineva o să vă răspundem în scris 
până la sedința viitoare. 
D-na Adela Dehenes:  
 Adela Dehenes, dacă îmi permiteți?  
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
D-na Adela Dehenes:  

Am vrut numai să reafirm, subiectul acesta este de mult timp în discuție, 
avem și ședințele pe subiect cu reprezentanții ADI, vreau să reafirm susținerea 
USR-ului pentru respectarea principiului ”plătești cât arunci”. Aș dori să întreb 
dacă această nouă fundamentare și modificarea tarifelor afectează și anume, 
în ce mod afectează principiul ”plătești cât arunci”? 

Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 
 Evident că nu are legătură cu acest principiu, este stric de actualizare 
legală, are alt obiect acest proiect, de altfel, a fost un principiu pe care eu și cu 
colegii mei l-am introdus în procedura de licitație, ca atare, n-o să-l 
abandonăm chiar noi. 

Dacă mai sunt întrebări? 
Dacă nu mai sunt alte întrebări, vă rog să pregătiți votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 
D-na Adela Dehenes:  
 Eu am apăsat din greșeală, aș dori să-mi consemnați votul ”abținere”. 
Dl. Alin Tișe: 

Am înțeles! 
 Doamna Dehenes, dumneavoastră spuneți că vă abțineți de la proiectul 
acesta? 
D-na Adela Dehenes:  
 Aș fi dorit să votez ”abținere”, da! 
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Dl. Alin Tișe: 
 Mai sunt din partea grupului USR ”abțineri” sau altceva, să notăm, ca să 
nu fie discuții că nu a funcționat bine sistemul. 
 Nu! Bun! 
 Atunci avem 23? Pe cine trebuie întrebat cunctual? 22 fara d-na 
Dehenes, 23 cu votul meu, se pare că aparatul meu nu funcționează, deci 23  
”pentru”, 1 ”abținere” doamna Dehenes, mai sunt pe cine trebuie să întreb cu 
votul? 
 Mai sunt colegi care au dovada că nu au fost înregistrați? 
Dl. Lőrinczi Zoltán-László: 
 La Lőrinczi nu apare? 
Dl. Alin Tișe: 
 Verificați la dl. Lőrinczi! Altcineva? 
 Sunt 23 de voturi ”pentru”, 1 ”abținere”... Mai întreb încă o dată, este vreun 
coleg care nu.... 
Dl. Mihai Iepure: 
 Sunt mai multe ”abțineri” domnule președinte și sunt acolo în formatul 
electronic. 
Dl. Alin Tișe: 
 De aceea nu vreau să greșim. Sunt mai multe abțineri? 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Grupul USR anunțau dinainte că se abține tot! 
Dl. Alin Tișe: 
 Numai puțin! 5 ”abțineri”... 
 Nu știu dacă știți, grupul USR, că abținerea înseamnă de fapt la 
numărătoare vot ”împotrivă”, în realitate. 
Dl. Mihai Iepure: 
 Este o opțiune de vot domnule președinte. 
Dl. Alin Tișe: 
 Bun! Asta este opțiunea dânșilor! 

Ținând cont de operațiunea de votare și a opțiunilor exprimate verbal, se 
înregistrează: 23 de voturi „pentru”, 6 ”abțineri” și 4 membri nu au votat, astfel 
Consiliul Judeţean adoptă Proiectul de hotărâre privind acordarea mandatului 
special reprezentantului  Județului Cluj în  Adunarea Generală a Asociației de  
Dezvoltare Intercomunitară  Eco-Metropolitan Cluj pentru a vota aprobarea 
unor proiecte de hotărâre cuprinse pe Ordinea de zi a ședinței din data de 
29.06.2023, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 124 

 
* 

*         * 
 

A fost singurul punct pe ordinea de zi, încă o dată, ceea ce vedem acum 
sau ce s-a întâmplat acum, demonstrează, de aceea am întrebat de mai multe 
ori, pentru că, în realitate, dacă veți studia foarte atent proiectul de hotărâre, în 
realitate discutăm de o reducere de tarife și de aceea am întrebat foarte clar 
dacă grupul USR se abține sau votează pentru o reducere de tarife, apropo de 
grija pentru cetățean și pentru tarifele practicate, ori domnii de la USR nu au 
citit atent proiectul, ori ceva le-a scăpat din vedere, pentru că, în realitate, sunt 
componente cu reducere de tarif și am vrut doar să demonstrez, încă o dată, 
că de la a vorbi în mod ipocrit, până la a face ceva concret, e cale lungă. Iată că 
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avem o demonstrație că deși discutăm de o reducere de tarif, colegii noștri au 
preferat, doar pentru că ei au crezut că dă bine, că s-au gândit că e o mărire de 
tarif, dovadă că nu au studiat proiectele cum ar trebui, s-au abținut, care de 
fapt înseamnă un vot împotrivă în esență, în economia votului. Deci, dânșii nu 
doresc să se ieftinească, ci doresc să se abțină, că dă bine, apropo de 
chestiunea aceasta. 
D-na Adela Dehenes:  

Domnule președinte, noi dorim să se calculeze conform contractului, nu 
mai mult sau mai puțin și acest lucru încă este în dubiu. 
Dl. Alin Tișe: 

Calculul s-a făcut conform legii stimată doamnă, dar și asta este o altă 
discuție, care demonstrează că din nou nu ați citit modul de calcul al tarifului, 
dar nu asta nu este problema, fiecare votează și decide cum dorește. 

O să rămânem în aceste coordonate, pe formatul online, pentru 
sedințele din această vară, încercăm în ședința ordinară din septembrie, care 
înseamnă final de luna septembrie,c să facem în formatul față în față și să 
reintrăm în această normalitate cu ședințele noastre. 

Mulțumesc pentru prezență! 
Dl. Mihai Iepure: 
 Domnule președinte, grupul USR s-a abținut pentru că.... 
Dl. Lucian Cordiș: 

Ședința s-a terminat acum. 
Dl. Mihai Iepure: 

...atâta timp cât nu-și respectă obligațiile contractuale Supercomul... 
Dl. Alin Tișe: 

Nu are nicio legătură cu ce spuneți dumneavoastră cu proiectul ordinii 
de zi, e vorba de o calculație legală, după o formulă legală, care presupunea 
reducerea de tarif, restul sunt povești pentru copilași. 
Dl. Mihai Iepure: 

Așteptăm ca Supercum să-și respecte obligațiile legale, respectiv să 
emită facturile. 
Dl. Alin Tișe: 

Ați început să vorbiți ca cei din parlament, despre vreme, indiferent dacă 
afară se discută despre alimente, tot despre vreme vorbiți, că nu contează, că 
important e că puțini înțeleg. În realitate am discutat și proiectul în sine viza 
actualizarea legală, care presupunea de fapt o reducere de tarife, pentru că așa 
a fost evoluția în timp, iar dumneavoastră, cei de la USR, fără ca să am eu o 
problemă cu asta, în modul absolut ipocrit politic, ați crezut că faceți iar 
puncte electorale. Cum? Abținându-vă de la ceva ce credeați că e rău pentru 
populație, dar iată că asta era bine pentru populație și nu l-ați votat. Atunci ce 
să mai discutăm despre relații corecte și armonioase între partide, dacă toate 
celelalte sunt rele, numai partidul dumneavoastră este bun. Uitați-vă că se 
întâmplă să mai greșiți, măcar atâta să vă dați seama, că ați greșit și să spuneți, 
da domnule, de data aceasta nu am citit atent, sau de data aceasta nu știu ce 
am făcut, am adormit, nu știu ce, în fine, nu mai contează. 
Dl. Mihai Iepure: 

... așteptăm ca operatorul să-și respecte obligațiile contractuale și atunci 
o să votăm. 
Dl. Alin Tișe: 

Exact! Și noi așteptăm momente de toamnă cu vreme mai puțin 
călduroasă și ploi mai puține. 
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Stimați colegi, vă mulțumesc pentru prezență, mulțumesc acelora care 
au înțeles proiectul și au votat, mă gândesc că atunci când va fi vorba de o 
mărire de tarif se vor se vor răzgândi cei care astăzi au votat sau s-au abținut, 
dar una peste alta vă mulțumesc că ați înțeles importanța acestui proiect și 
am lăsat să se vadă în deplinătatea lor, ipocrizia unor partide care cred că dacă 
se opun unei recalculări, indiferent dacă crește sau scade, ei vor fi fericiți și vor 
aduna voturi. Uite că de data asta nu s-a întâmplat așa și oarecum ați ..., vorba 
unui cântec de-al unei formații celebre, B.U.G. Mafia, nu vreau să parafrazez, 
probabil că majoritatea o știți.  

Vă doresc concediu plăcut, să fiți sănătoși, să ne revedem cu bine în 
august și după aceea să ne vedem față în față în septembrie. 

Doamne ajută! Sănătate și numai bine! La revedere! 
 
* 
 

Având în vedere faptul că a fost epuizat punctul înscris în ordinea de zi, 
constat că lucrările prezentei şedinţe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 

În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparenţa în 
administraţia publică nr. 52/2003, cu modificările şi completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afişat la sediul 
Consiliului Judeţean Cluj şi publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
          
 
 

      PREŞEDINTE,                                   SECRETAR  GENERAL AL JUDEŢULUI, 
         ALIN TIŞE                                                         SIMONA GACI 


